
Reder Kåre Vea fortviler
over at tobisfisket blir
stoppet tre uker
tidligere enn planlagt.

Kjersti Sandvik
Bergen

Fiskerne har planlaget årets
tobisfiske ut fra kvoten som ble
gitt gjennom ICES, det interna-
sjonale havforskningsrådet.
Frustrasjonen tar fullstendig
overhånd når fisket blir stop-
pet før tiden. 

Havforskerne viser en arro-
ganse og en sjøltillit jeg bare
må beundre, sier Vea.

Går opp og ned
Selv har Vea kun 1000 tonn
igjen å av kvoten sin og regner
med at den kan bli fisket opp
før stoppen. 

Han presiserer at han ikke
snakker for seg selv, men en ge-
nerell frustrasjonen hos tobis-
fiskerne.

– Når vi betaler 5,50 kroner i
drivstoff sier det seg selv at vi
ikke fisker hvis vi ikke finner
noe. Alle er enige i at tobisen er
inne i en dårlig syklus, men fis-
ket har alltid variert, sier Vea.

Han mener forskerne oppfø-
rer seg som om de har kunn-
skap de ikke har, og synes for-
skerne gjør det vanskelig å dri-
ve fiske i Norge.

– Tobisfisket er ikke så en-
kelt som forskerne tror. De sit-
ter i Bergen og ser på sporing
og sier at vi ikke finner fisk. Det
er dårskap på høgt nivå.

Danskene bedre
Vea mener danske forskere er
mer pålitelige og synes HI bør
legge ned hele tobisforskning-

en. Tobiskfisket er så vanskelig
at det nesten er sjølregule-
rende. Vi hadde fått en mye
bedre forvaltning ved å følge
Fiskernes erfaring, sammen
med en pekepinn fra danske
forskere. i. Jeg har større tillit
til hva danskene holder på
med, enn det teoretiske skvipet
fra HI, sier Vea. 

– Med et så svakt departe-
ment som Fiskeri- og kystde-
partementet er, opptrer for-
skerne som forvaltere, sier
Vea.

Han har lite til overs for at
politikerne stenger fisket, og så
åpner opp for et prøvefiske.

Provokasjon
– Det blir som å trekke lodd for
å være med i sandkassen. 

Erling Skåtøy, leder i Fiskar-
laget Vest, sier fiskerne er frus-
terte og fortvilet over stansen i
tobiskfisket og ser det som en
provokasjon mot fiskerne at
departementet ikke følger rå-
det fra ICES. 

Det virker som om politiker-
ne gir etter fra press fra miljø-
organisasjoner som Greenpea-
ce og Natur og Ungdom, sier
Skåtøy.

Han stoler mer på fiskernes
tilbakemelding fra feltene om

at de ser mye fisk, enn forskere
fra HI som anbefaler stans i fis-
ket på grunn av begrenset
mengde tobis og få rekrutter. 
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Reidar Tore-
sen, forsk-
ningsleder på
Havfors-
kningsinsti-
tuttet sier til
Fiskeribladet-
Fiskaren at
han forstår fis-
kernes frus-
trasjon. 

Men han tilbakeviser at for-
skerne ikke vet hva de holder
på med.

– Når et fiske blir stoppet
svir det økonomisk. 

Jeg har ingen problemer
med å forstå at fiskerne ikke li-
ker det, men vi som forskere
må ha et totalbilde av situasjo-
nen og sørge for at tobisen blir

forvaltet på en bærekraftig
måte. Vi synser ikke, sier Tore-
sen.

At fisket skulle regulert seg
selv, synes Toresen er like me-
ningsløst som å si at markeds-
kreftene skulle fått regulert all
fiske.

Han understreker at for-
skerne fra HI har dekket alle
felt i Nordsjøen grundig, over
lang tid. 

– Vi vet at det er usikkerhet
og variasjon, men vi bruker
lang tid på de ulike feltene og
får gode indikasjoner på al-
derssammensetning og
mengde tobis, sier Toresen.

Han understreker at for-
skernes jobb er å tegne konse-
kvenser av et fiske og sørge for

at det er bærekraftig for hele
økosystemet. I tillegg til fisker-
ne gjelder det både andre fis-
kebestander som beiter på to-
bisen og sjøfugl.

– Det er på dette grunnlaget
vi må gi råd. Det er ikke fisker-
ne som eier tobisen.

Toresen er ikke overrasket
over at fiskerne liker bedre de
danske forskere.

– Det er ikke uant at fiskere
mener forskere som gir høge
kvoter, er gode forskere, mens
de som anbefaler lave kvoter
eller stans, er dårlige forskere.

Men danske forskere burker
en metodikk der de måler hvor
stor fangsten båtene får per
døgn på havet. Ut fra disse data
gir de en indikasjon på hvor

mye tobis som finnes.
– Det er fullt mulig å få en

stor fangst selv om bestanden
er i dårlig stand. Derfor har vi
gått vekk fra denne metoden
på andre bestander og vi job-
ber aktivt i ICES for å få dem til
å forstå at denne metoden ikke
er god nok, sier Toresen.

Han tviler på om EU klarer å
fiske hele kvoten som er satt i
år. På tross av den store uenig-
heten mellom fiskere og for-
skere, synes ikke Toresen at
forskerne og fiskerne har noe
dårlig forhold.

– Etter mitt syn har vi et ri-
melig godt forhold. Vi snakker
ofte med fiskerne og møtes i
ulike samarbeidsgrupper, sier
Toresen.

Reidar 
Toresen

■ Fiskeri-og kystdepartementet
stanser det norske tobisfisket fra
2.juni.
■ EUs tobiskvote er i år på
400.000 tonn.
■Av denne kvoten får norske fis-
kere fiske 128.000 tonn.
■ EU-fiskere får fiske til 1. august.
Norske fiskere skulle ha fisket til
23 juni.
■ Restkvote per 29.5. er på
76.483 tonn
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Tobisfiskerne er rasende 
❚ TOBISSTOPPEN

Havforsker: forstår frustrasjonen
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Statssekretær Vidar Ulriksen
sier til FiskeribladetFiskaren
at tobisstoppen også gjelder
EU-fiskere som har rettigheter
i norsk sone.

– Vi skal ha et møte med EU i
neste uke. Da blir nok det et
tema hvordan dette skal gjøres
opp, sier Ulriksen.

Han vil ikke utdype nær-

mere hva han mener med at
det skal gjøres opp.

Ulriksen er ikke enig i fisker-
nes utsagn om at departemen-
tet lar forskerne styre.

– Men den tid da fiskerne
fikk fiske fritt er forbi, også på
tobisen, sier Ulriksen.

Han tror det er mulig å byg-
ge videre på et samarbeid med

begge parter og vil stimulere
til mer forskning på tobisen.

– Vi prøver å kombinere
forskning med fiskernes erfa-
ringer så godt som mulig. Men
vi innser at vi har lite kunn-
skap om tobisen og må derfor
ta alvorlig de anbefalingene
forskerne kommer med.

Stopp for EU- fiskere

Jeg har større tillit
til hva danskene holder
på med, det teoretiske
skvipet fra HI
Kåre Vea


